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PROTOKÓŁ  Nr XXIII/2012 
XXIII sesji Rady Gminy Ryjewo z dnia 28 grudnia  2012 roku. 

 
Sesja odbyła się w Gminnym Ośrodku Kultury w Ryjewie. 
Sesję rozpoczęto o godzinie 15 oo – zakończono o godzinie 16 40.    

 
XXIII sesję Rady Gminy otworzył i przewodniczył jej Pan Kazimierz Zima- Przewodniczący 
Rady Gminy. 
 
Lista obecności radnych stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 
Lista obecności sołtysów stanowi załącznik Nr 2 do protokołu. 
Lista obecności  zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 3 do protokołu. 
 
Przewodniczący  Rady Gminy stwierdził prawomocność obrad XXIII sesji.  
Na stan  15 radnych w sesji uczestniczy 14  radnych. 
Nieobecny: radny Jerzy Luty  
 
W sesji ponadto uczestniczyli: 
 
1. Pan Józef Gutowski                    - Wójt Gminy 
2. Pan Sławomir Słupczyński         - Z-ca Wójta Gminy      
3. Pani Małgorzata Kubic               - Sekretarz Gminy 
4. Pani  Małgorzata Zdunek            - Skarbnik Gminy 
5. Pani Dorota Czerkies                  - Inspektor ds. obsługi Rady Gminy 
6. Pan Adam Mączyński                 - Kierownik GOPS w Ryjewie 
7. Pani Małgorzata Sejka                - Dyrektor Szkoły Podstawowej w Straszewie 
8. Pani Daniela Podgórska              - Likwidator Zakładu Budżetowego Pomezania 
9. Pan Roman Zbróg                       - Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury w Ryjewie 

10. Pan Janusz Ertman                      - Kierownik Posterunku Policji w Ryjewie 
 
 
Ad.2  Ustalenie i zatwierdzenie porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował Radnych, iż wraz z zaproszeniami otrzymali 
porządek obrad. W związku z powyższym Przewodniczący Rady wystąpił do Radnych z 
pytaniem czy mają uwagi do przedstawionego porządku obrad. Radni nie wnieśli uwag wobec 
czego przystąpiono do głosowania. W głosowaniu jednogłośnie  (za-14, przeciw- 0, 
wstrzymał się -0) przyjęto porządek obrad w brzmieniu: 
 
1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności sesji. 
2. Ustalenie i zatwierdzenie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej XXII sesji. 
4. Informacja z działalności Rady Gminy Ryjewo w roku 2012.  
5. Podjęcie uchwały w sprawie określenia metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki opłaty.  
6. Podjęcie uchwały w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi.  
7. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości 
zamieszkałej.  
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8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 
terenie gminy Ryjewo.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 
usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 
zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną opłatę za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Ryjewo 
na lata 2013-2024.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Ryjewo na 2013 rok: 
a) odczytanie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem Wójta Gminy;  
b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku o projekcie uchwały;  
c) odczytanie opinii Komisji ds. Budżetu, Rozwoju Gminy i Bezpieczeństwa 

Publicznego;  
d) dyskusja nad projektem budżetu; 
e) głosowanie. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy oraz planów pracy 
komisji stałych Rady na 2013 rok.  

13. Podjęcie uchwały w sprawie uchwały Nr XX/129/12 Rady Gminy Ryjewo z dnia 26 
września 2012 r. w sprawie uchwalenia Lokalnego Programu udzielania stypendiów dla 
najlepszych uczniów i studentów Gminy Ryjewo w celu wspierania edukacji uzdolnionej 
młodzieży, zamieszkałej na terenie Gminy Ryjewo.  

14. Podjęcie uchwały w sprawie „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Ryjewo na 2013 rok”. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie  przyjęcia na rok 2013 Programu Rozwiązywania Uzależnień 
dla Gminy Ryjewo.  

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XIII/84/11 Rady Gminy Ryjewo z dnia 
27 grudnia 2011 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2012.  

17. Informacja Wójta Gminy o działalności w okresie między sesjami. 
18. Interpelacje i zapytania radnych. 
19. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
20. Wolne wnioski i informacje. 
21. Zakończenie obrad. 

 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej XXII  Sesji Rady Gminy Ryjewo. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Kazimierz Zima poinformował, że protokół z XXII sesji z 
dnia 29 listopada 2012 r. wyłożony był  do wglądu w Urzędzie Gminy w Ryjewie oraz 
opublikowany w Biuletynie Informacji Publicznej. Przewodniczący Rady zapytał czy są 
uwagi do protokołu. Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania.  Rada Gminy Ryjewo 
przyjęła jednogłośnie protokół  z  XXII  sesji z dnia 29 listopada 2012 roku. 
 
Ad.4. Informacja z działalności Rady Gminy Ryjewo w roku 2012.  
 
Rada Gminy wypełniała swoje zadania ustawowe i statutowe przyjętym uchwałą Nr 
XIII/94/12 dnia 27 grudnia 2011 r. planem pracy.  Plany pracy poszczególnych komisji Rady 
został przyjęty tą samą uchwałą, co stworzyło spójność z ogólnym planem pracy Rady 
Gminy. W okresie sprawozdawczym odbyło się 10 sesji. W sesjach Rady uczestniczyli 
zaproszeni goście reprezentujący różne instytucje i organizacje a także radni powiatowi, 
kierownicy jednostek organizacyjnych oraz mieszkańcy.  Na sesji gościliśmy min. 
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Wicestarostę Powiatu Kwidzyńskiego Pana Andrzeja Fortunę, Z-cę Dyrektora Powiatowego 
Urzędu Pracy Pana Wiesława Wosiak oraz ówczesnego  Kierownika  Zarządu  Dróg 
Wojewódzkich w Sztumie Pana Ludwika Wolanina. Obecność radnych na sesjach 
kształtowała się następująco: 

• 100 %   frekwencja  na  1 sesji 
•   93 %   frekwencja  na  6 sesjach 
•   87 %   frekwencja  na  2 sesjach 
•   80%    frekwencja  na  1 sesji 

W związku z przeprowadzonymi 24 lutego 2012 r. wyborami uzupełniającymi do Rady 
Gminy Ryjewo, w  miesiącu lutym szeregi rady zasilił radny Jerzy Luty, który reprezentuje 
wyborców z okręgu nr 1 obejmującego miejscowości Benowo, Kuliki i Sołtyski.  
Na sesjach, do dnia dzisiejszego, podjęliśmy ogółem 47 uchwał. Sprawy rozpatrywane przez 
Nas dotyczyły różnych dziedzin życia gminy, a wynikały najczęściej z artykułu 18 ustawy o 
samorządzie gminnym określającego kompetencje Rady. 
Do najważniejszych uchwał podjętych przez Radę można zaliczyć: 

• uchwalenie budżetu gminy oraz wieloletniej prognozy finansowej,  
• udzielenie Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy za rok 

2011, 
• podjęcie uchwał dotyczących zaciągnięcia pożyczek i kredytów, 
• podjęcie uchwał podatkowych, 
• przyjęcie gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych  
• przyjecie wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy 

Ryjewo na lata 2012-2016. 
W związku z koniecznością dokonania podziału Gminy Ryjewo na stałe obwody głosowania 
uchwałą nr XX/128/12 podzielono Gminę Ryjewo na 15 jednomandatowych okręgów 
wyborczych. Oprócz podejmowanych podczas sesji uchwał radni w roku 2012 zapoznali się z 
informacjami dotyczącymi realizacji programów oraz zadań realizowanych przez Gminę do 
których zalicza się: 

• Informację o realizacji Gminnego Programu Rozwiązywania Uzależnień dla Gminy 
Ryjewo; 

• Informację o realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie 
oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie; 

• Informację o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2011/2012 a także z 
działalnością Powiślańskiej Lokalnej Grupy Działania oraz stanem bezrobocia na 
terenie Gminy Ryjewo.  

Radni poza pracami na sesjach w roku bieżącym pracowali  również w czterech komisjach 
tematycznych podczas których dyskutowali nad przedstawianymi  projektami uchwał oraz 
poruszali problemy z jakimi zwracają się do nich mieszkańcy. Najczęściej poruszanym 
przez radnych tematem był stan nawierzchni dróg gminnych, powiatowych i wojewódzkich, 
oświata oraz stan budżetu. Tematy te były częstym powodem zgłaszanych przez Nas 
interpelacji. Koniec roku 2012 upłynął Nam pod znakiem prac nad znowelizowaną ustawą 
dotyczącą utrzymania czystości i porządku w gminie. Bardzo dużo czasu na posiedzeniach 
komisji poświęciliśmy na przeanalizowanie tych zmian i znalezienie takiego rozwiązania, 
które będzie najmniej obciążające dla naszych mieszkańców.   
Kończąc niniejsze sprawozdanie, pragnę gorąco podziękować zarówno Wójtowi i jego 
Zastępcy, Pani Sekretarz, Pani Skarbnik, wszystkim pracownikom Urzędu Gminy i jednostek 
organizacyjnych Gminy za bardzo dobrą współpracę oraz kierowanie bieżącymi sprawami 
Gminy. 
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Swoje podziękowania kieruję również do Sołtysów za ich wkład w realizacje zadań gminy 
oraz na końcu dziękuje moim kolegom i koleżankom Radnym za kolejny rok dobrej 
współpracy.  
 
Informacja stanowi załącznik Nr 4 do protokołu. 
 
Ad.5. Podjęcie uchwały w sprawie określenia metody ustalenia opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki opłaty.  
 
Projekt uchwały odczytał Pan Sławomir Słupczyński – Zastępca Wójta Gminy. 

Pan Sławomir Słupczyński: Proszę  Państwa na tej sesji po raz kolejny mamy do 
przegłosowania pięć uchwał dotyczących odpadów.  Wiemy, że są to uchwały 
kontrowersyjne. Spotkaliśmy się w m-cu grudniu z mieszkańcami  na zebraniach wiejskich, 
podczas których informowaliśmy o zmianach jakie nas czekają. Cały obecny rok 
pracowaliśmy nad tą ustawą, która zobowiązuje samorządy do tego, by do końca roku 
wprowadzić tą ustawę w postaci uchwał dotyczących metody, ceny oraz regulaminu.  W 
pierwszym tygodniu grudnia rząd w związku z krytyką ze strony samorządów zaczął 
pracować nad zmianą tej ustawy. Kluby poselskie pracują nad taką zmianą ustawy, która 
pozwoli istniejącym firmom komunalnym nadal zajmować się wwozem odpadów bez 
konieczności przystępowania do przetargu. Naszego samorządu to nie dotyczy, bo Zakład 
Budżetowy „Pomezania” zostaje z końcem miesiąca stycznia zlikwidowany, a wywozem 
nieczystości w okresie pierwszego półrocza 2013 roku zajmą się firmy prywatne, natomiast 
wywozem nieczystości segregowanych firma PUS  z Kwidzyna, która wygrała przetarg na 
świadczenie tych usług. Wszystkie samorządy najbardziej interesuje  projekt przyjęty przez 
senat, który jeżeli zostanie przyjęty przez sejm, daje możliwość  na ewentualne zmiany w 
sposobie naliczenia ceny. Na chwilę obecną jest to tylko projekt, a my musimy pracować na 
obecnej ustawie, która obliguje nas do tego, by przyjąć do końca roku te uchwały. Dlatego 
mam do Państwa prośbę, by przyjąć te uchwały, mimo, iż wiem jak bardzo kontrowersyjna 
jest kwota, bo sposób wyboru metody naliczania jest sprawiedliwy, bo zdecydowaliśmy 
jednak, że to osoby a nie metry wytwarzają śmieci. Uważam, że ten sposób jest najuczciwszy, 
bo przecież nie może być tak, że wszyscy płacimy tyle samo bez względu na liczbę osób 
zamieszkujących gospodarstwo domowe. Uważam, że powinniśmy podejść do tego 
rozsądnie. Zarówno Państwo jak i my jesteśmy oceniani, krytykowani przez naszych 
mieszkańców i każdy sobie zdaje sprawę z tego, że nie zrobimy jakiegoś głupstwa, bo dobrze 
wiemy jakie konsekwencje by nas czekały. Z jednej strony przyjmiemy ogromną kwotę, 
której nie będziemy wstanie wyegzekwować i system nam się zawali z drugiej strony 
przyjmiemy kwotę za niską  i nie będzie z czego pokryć kosztów i system też się zawali. 
Chciałbym jasno i wyraźnie powiedzieć wszystkim, że według ustawy nie ma takiej 
możliwości by Gminy zarabiały na wpływach z tej opłaty. Pieniądze, które będą wpływały 
będą mogły być przeznaczone tylko na gospodarkę odpadami. Jest szansa na to, że ustawa ta 
zostanie zmieniona a Państwo jako Radni jesteście władni do tego by w każdym momencie te 
uchwały zmienić. Przyjęcie tych uchwał daje nam to, że wypełnimy obowiązek ustawowy co 
do terminy i nie będzie problemu z tym, że Wojewoda będzie nam narzucał swoją wolę. 
Ponadto jeśli tych uchwał nie przyjmiemy nie będziemy mogli przyjąć budżetu na rok 2013. 
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Rada ma taką władzę, że może te uchwały zmienić i dobrze wiemy, że nie skutkują one od 
dnia 1 stycznia tylko od lica więc będziemy mieli czas na to by je zmienić. 

Radny Jerzy Paradowski: Mam pytanie w związku z tym, że PUS wygrał przetarg na 
wywóz odpadów segregowanych. Ile wychodzi stawka na jedno gospodarstwo. 

Pan Sławomir Słupczyński: Przetarg na wywóz odpadów segregowanych nie był  rany pod 
kątem ilości gospodarstw. PUS musi zabierać wszystkie odpady, które zostaną przez 
mieszkańców wytworzone w okresie I półrocza. Każdy dostał standardowo po jednym worku, 
ale jeśli ktoś potrzebuje może zgłosić się do Urzędu i otrzyma dodatkowe worki. Przy 
przetargu braliśmy pod uwagę dane z zeszłego roku ile odpadów segregowanych 
wywieźliśmy na tej podstawie przygotowaliśmy przetarg.  

Radny Jerzy Paradowski: Mnie interesuje ile wychodzi na osobę żeby zbilansować razem 
oddane selektywne i dodać śmieci które teraz  się płaci i wtedy wyliczyć na osobę, bo na dziś 
w związku z tym, że nie wszyscy wywozili śmieci w wielu przypadkach mieliśmy podrzucane 
te śmieci. Teraz będzie więcej osób oddawać te śmieci wiec się dziwie skąd się wzięła ta 
cena. 

Pan Sławomir Słupczyński: To ile teraz produkujemy śmieci zmieszanych nie ma wpływy 
na cenę. Teraz  płaciliśmy za pojemnik i nas nic nie interesowało. Gmina płaciła za segregację 
i to było całe wywożenie śmieci. Na mocy tej ustawy musimy wywozić minimum dwa razy w 
miesiącu, dodatkowo w ustawie opisane jest na co te pieniądze z opłaty maja iść i nie chodzi 
tylko o utylizację i wywóz ale również budowę PSZOK i obsługę administracyjną całego 
systemu. Ustawa również nakłada na nas pewne normy dotyczące ilości składowanych 
odpadów dotyczące poziomów recyklingu.  

Przewodniczący Rady: Proszę Państwa bardzo niebezpieczne by było gdyby ta opłata 
obowiązywała od 1 stycznia i wtedy już mielibyśmy płacić więcej. Na szczęście opłata ta 
obowiązywać będzie od lipca dlatego mamy czas na jej zmianę. Wiemy że wyliczenia brane 
były przypuszczalne a o konkretnej kwocie będziemy mogli mówić dopiero po przetargu. To 
co dziś przyjmiemy będzie szacunkowe. Będziemy jeszcze dużo na ten temat dyskutować, bo 
też zastanawiam się czy istotna jest budowa tego PSZOK-u i zapewne do tematu wrócimy i to 
już pewnie w styczniu, ale musimy zdawać sobie sprawę, że musimy przyjąć te uchwały by 
przyjąć budżet na 2013 rok.   

Pan Sławomir Słupczyński: Miałbym prośbę do Państwa byście Państwo ze swojego składu 
wytypowali kilka osób, które brały by udział w ewentualnych pracach zmiany tych uchwał, 
jeśli zmieni się ustawa bo myślę, że w dużym stopniu ułatwi to nam później pracę na 
komisjach, żeby nie było tak, że ja coś omawiam i ktoś i mierzy albo nie, bo nie chodzi o to 
żeby na wiarę podejmować decyzję. Zawsze im więcej osób jest zaangażowanych to lepiej, bo 
zawsze może coś nowego się wymyśli i o ile będzie to możliwe do wykonania zgodnie z 
prawem to my  to zrobimy. Na chwile obecną  musimy pracować na takiej ustawie jaka jest. 

Przewodniczący Rady: Myślę, że mnie Pan źle zrozumiał. My jako Radni uważamy, że ta 
cena zrobiona jest na podstawie konkretnych wyliczeń, ale nie są to rzeczywiste wydatki. 
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Dobrze wiemy jak jest planowana inwestycja, że koszty pierwotne nie są równe tym 
wykonanym. Myślę, ze zarówno ja jak i Przewodniczący komisji wezmą udział w pracach 
nad tymi uchwałami.  

Radna Barbara Wolak:  Analizowałam tą cenę bardzo dokładnie byłam kilkakrotnie w 
Urzędzie i wiem, że wyliczenia są zrobione rzetelnie. Mam tylko nadzieję, że będziemy mogli 
wrócić i te uchwały zmienić.  

Radny Zbigniew Reducha: Możemy zawsze powołać jedną komisje do konkretnego punktu, 
ale też również może odnośnie PSZOK-u warto by było zaprosić jakiegoś eksperta od 
budowy i spraw technicznym, bo my również się na tych sprawach aż tak bardzo nie znamy. 
Może ekspert zasugeruje co zrobić żeby nie podrożyć inwestycji czy może wskaże na czym 
zaoszczędzić.  

W związku z brakiem dodatkowych uwag przystąpiono do głosowania. 

W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu większością głosów  (za – 13, 
przeciw – 0, wstrzymało się – 1) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXIII/144/12 z dnia 
28 grudnia 2012 roku w sprawie określenia metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki opłaty. Uchwała stanowi załącznik Nr 5 do 
protokołu.  

Ad.6. Podjęcie uchwały w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi.  

Projekt uchwały odczytał Pan Sławomir Słupczyński – Zastępca Wójta Gminy.  

Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 14 , przeciw – 
0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXIII/145/12 z dnia 28 grudnia 
2012 roku w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi. Uchwała stanowi załącznik Nr 6 do protokołu.  

Ad.7. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości 
zamieszkałej.  
 
Projekt uchwały odczytał Pan Sławomir Słupczyński – Zastępca Wójta Gminy.  
 
Radny Jerzy Paradowski:  Jaki okres będzie na złożeni zmian w deklaracji, bo jest to trochę 
dziwne i nie zrozumiałe? 
 
Pan Sławomir Słupczyński: W ustawie jest powiedziane, że każdy ma termin 14 dni na 
złożenie zmiany w deklaracji.  
Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 
 



Strona 7 z 14 

 

W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu większością głosów (za – 13 , 
przeciw – 0, wstrzymało się – 1) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXIII/146/12 z dnia 
28 grudnia 2012 roku w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości 
zamieszkałej.  Uchwała stanowi załącznik Nr 7 do protokołu.  
 
Ad.8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i 
porządku na terenie gminy Ryjewo.  
 
Projekt uchwały odczytał Pan Sławomir Słupczyński – Zastępca Wójta Gminy.  
 
Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu  większością głosów  (za – 13, 
przeciw – 0, wstrzymało się – 1) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXIII/147/12 z dnia 
28 grudnia 2012 roku w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 
terenie gminy Ryjewo. Uchwała stanowi załącznik Nr 8 do protokołu.  
 
Ad.9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia szczegółowego sposobu i zakresu 
świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną opłatę za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
 
Projekt uchwały odczytał Pan Sławomir Słupczyński – Zastępca Wójta Gminy.  
 
Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu większością głosów    (za – 13, 
przeciw – 0, wstrzymało się – 1) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXIII/148/12 z dnia 
28 grudnia 2012 roku w sprawie przyjęcia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 
usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 
zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną opłatę za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi. Uchwała stanowi załącznik Nr 9 do protokołu.  
 
Ad.10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy 
Ryjewo na lata 2013-2024.  
 
Projekt uchwały odczytała Pani Małgorzata Zdunek – Skarbnik Gminy.  
 
Pani Małgorzata Zdunek: Do projektu uchwały wprowadzone zostały niewielkie zmiany 
spowodowane opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej. 
 
Przewodniczący Rady: Posiadamy opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej, która miała 
pewne uwagi. Uwagi te zostały już wprowadzone do projektu zarówno wieloletniej prognozy 
finansowej jak i budżetu na 2013 rok.   
 
Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 
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W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 14 , przeciw – 
0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXIII/149/12 z dnia 28 grudnia 
2012 roku w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Ryjewo na lata 
2013-2024. Uchwała stanowi załącznik Nr 10 do protokołu.  
 
Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 14 , przeciw – 
0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXIII/149/12 z dnia 28 grudnia 
2012 roku w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Ryjewo na lata 
2013-2024. Uchwała stanowi załącznik Nr 10 do protokołu.  
 
Ad.11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Ryjewo na 2013 rok: 
 
a) odczytanie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem Wójta Gminy: 

 
Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem odczytał Pan Józef Gutowski – Wójt Gminy. 

 
b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku o projekcie uchwały: 

 
Pozytywną opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej odczytał Pan Kazimierz Zima - 
Przewodniczący Rady.  
 
Przewodniczący Rady: Otrzymaliśmy pozytywną opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej, 
w której ujęto kilka drobnych uwag i z zapewnień Pani Skarbnik wiem, że zostały one 
wprowadzone do projektu budżetu.  
 
Opinia stanowi załącznik Nr 11. 

 
c) odczytanie opinii Komisji ds. Budżetu, Rozwoju Gminy i Bezpieczeństwa 

Publicznego: 
 

Radna Barbara Wolak: Komisja  Budżetu, Rozwoju Gminy i Bezpieczeństwa Publicznego 
dwukrotnie dnia  5 i 18 grudnia 2012 r., podczas posiedzeń wspólnych wszystkich stałych 
komisji Rady Gminy Ryjewo omawiała przedłożony przez Wójta projekt budżetu na 2013 
rok. Przy tworzeniu budżetu kierowano się podstawowymi potrzebami wynikającymi z 
bieżącego funkcjonowania samorządu  w oparciu o zadania gminy z podziałem na własne i 
zlecone. Proponowany budżet jest kompromisem pomiędzy potrzebami mieszkańców,                  
a możliwościami finansowymi gminy. W przedstawionym projekcie ujęto dochody w kwocie 
17.815.469,00 zł, odzwierciedlające możliwe do uzyskania dochody własne z tytułu 
podatków i opłat lokalnych oraz należne środki z tytułu dotacji i subwencji. W części 
wydatków zaplanowanych na kwotę 17.023.876,00 zł, z uwagi na duże zadłużenie gminy i 
wskaźniki jakie zgodnie z ustawą o finansach publicznych musi spełniać gmina, ograniczono 
jedynie do najpotrzebniejszych zadań. Uznano, iż przy wielkości zadłużenia i ogólnej złej 
sytuacji finansowej gminy należy ograniczyć do minimum wydatki bieżące. Na posiedzeniach 
komisje stałe Rady Gminy wypracowały wspólny wniosek dotyczący przeznaczenia środków 
z oszczędności płacowych. Zwiększono środki o: 

• 30 tyś. zł na dodatki mieszkaniowe, 
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• 10 tyś. zł na dofinansowanie do przydomowych oczyszczalni ścieków, 
• 20 tyś. zł na meliorację, 
• 35 tyś. zł na remonty dróg 
• uznano iż pozostałe środki pochodzące z oszczędności płacowych należy przeznaczyć 

na finansowanie wydatków rzeczowych jednostek oświatowych.   
   
Komisja Budżetu, Rozwoju Gminy i Bezpieczeństwa Publicznego Rady Gminy Ryjewo 
biorąc pod uwagę wniesione zmiany  pozytywnie opiniuje  przedłożony projekt budżetu 
gminy Ryjewo na 2013 rok. 
 
Opinia stanowi załącznik Nr 12. 

 
d) dyskusja nad projektem budżetu / e) głosowanie: 

 
Przewodniczący Rady: Na posiedzeniach komisji rozmawialiśmy dużo o tym budżecie i 
uznaliśmy, że będzie to trudny budżet.  Jeden z najtrudniejszych od kilku lat. Związane jest to 
w dużym stopniu z reorganizacją Zakładu Budżetowego „Pomezania” i faktem iż doszły nam 
do realizacji nowe zadania, którym będziemy się w trakcie roku przyglądali. Mieliśmy wiele 
pytań, na niektóre z nich uzyskaliśmy odpowiedź, na niektóre nie, na niektóre uzyskamy w 
trakcie roku. Rzeczywiście jest to budżet kompromisu pomiędzy potrzebami a 
możliwościami. Wszyscy z nas mają pewne zobowiązania wobec wyborców, wobec 
mieszkańców. Składaliśmy różne deklaracje i zarówno my jak i Wójtowie będziemy chcieli je 
zrealizować. Czy to w przyszłym roku czy w następnym. Zdaje sobie sprawę, że w 2013 roku 
będzie bardzo trudna  sytuacja w oświacie, ale nauczony doświadczeniem z lat poprzednich, 
wierzę głęboko, że podejdziemy do tych problemów ze zrozumieniem i uda nam się rok 2013 
zamknąć bez zobowiązań wymagalnych w  oświacie. Kolejny temat ważny na dziś dla mnie 
to temat przeważający w naszych zapytaniach, temat dróg i chodników. Powinniśmy również 
kierować swoje zadania w stronę melioracji i będę stał na stanowisku żeby w tym zakresie 
naszą sytuację poprawić  chociażby małymi kroczkami. Ważna jest melioracja, którą należy 
zająć się zarówno na górny i dolnym terenie jak i w Ryjewie. Myślę, że powinniśmy przyjąć 
te zadania w kolejnych latach, bo jest to ważny temat a patrzy się na to tylko wtedy gdy nas 
zalewa. Trudno jest dyskutować nad budżetem, który nie jest spełnieniem naszych oczekiwań, 
ale wiemy, że jest realny do spełnienia.  
 
Radna Barbara Wolak: W zmienionym projekcie uchwały wystąpiła zmiana w paragrafie 9. 
Usunięty został zapis „Upoważnia się Wójta Gminy do spłaty zaciągniętych zobowiązań  z 
tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczek do wysokości 666.172,00 zł”. Czy to oznacza, że 
my nie będziemy spłacać pożyczek? 
 
Pani Małgorzata Zdunek: Nie będziemy spłacać z zaciągniętego kredytu. Wcześniej  
zaciągaliśmy kredyt na spłaty zobowiązań. W roku 2013  tego nie będzie.   
 
Radny Jerzy Paradowski: Budżet tak jak Przewodniczący powiedział, ma wiele wątpliwości 
jeśli chodzi o realizację, w związku z  uchwałami dotyczącymi odpadów. Na pewno nam to 
wiele bólu stworzy, bo są wątpliwości czy inwestycja budowy tego  PSZOK-u ma być czy nie  
i jak to będzie  przebiegało. Ja cały czas mam wątpliwości dotyczące reorganizacji Zakładu 
Budżetowego „Pomezania” i też nie wiem w jaki sposób będą zagospodarzeni pracownicy, bo 
po ostatniej komisji to nie bardzo się dowiedziałem jak to  będzie przebiegało. Dla mnie 
również niepokojące jest to, że koszt społeczeństw miast, musimy płacić my, mieszkańcy wsi. 
Przełożyło się to  w kwocie podatku od hektara jak i cenie opłaty za śmieci. Pięćdziesiąt 
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procent odpadów zagospodarowujemy we własnym zakresie  dlatego z uwagi na tą  opłatę nie 
mogę zgodzić się z tym budżetem i wstrzymam się od głosu tak jak wstrzymałem się od głosu 
przy poprzednich uchwałach, bo tak bez przekonania je przyjęliśmy.  

 
Wobec dodatkowych uwag Przewodniczący Rady poprosił radny o udział w głosowaniu. 
 
W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu większością głosów    (za – 10 , 
przeciw – 0, wstrzymało się – 4) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXIII/150/12 z dnia 
28 grudnia 2012 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy Ryjewo na 2013 rok. Uchwała 
stanowi załącznik Nr 13 do protokołu.  
 
Ad.12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy oraz planów 
pracy komisji stałych Rady na 2013 rok.  
 
Projekt uchwały odczytał Pan Kazimierz Zima – Przewodniczący Rady Gminy po czym 
wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku uwag 
przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 14 , przeciw – 
0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXIII/151/12 z dnia 28 grudnia 
2012 roku w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy oraz planów pracy komisji stałych 
Rady na 2013 rok. Uchwała stanowi załącznik Nr 14 do protokołu.  
 
 
Ad.13. Podjęcie uchwały w sprawie uchwały Nr XX/129/12 Rady Gminy Ryjewo z dnia 
26 września 2012 r. w sprawie uchwalenia Lokalnego Programu udzielania stypendiów 
dla najlepszych uczniów i studentów Gminy Ryjewo w celu wspierania edukacji 
uzdolnionej młodzieży, zamieszkałej na terenie Gminy Ryjewo.  
 
Projekt uchwały odczytał Pan Józef Gutowski – Wójt Gminy.  
 
Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 14 , przeciw – 
0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXIII/152/12 z dnia 28 grudnia 
2012 roku w sprawie uchwały Nr XX/129/12 Rady Gminy Ryjewo z dnia 26 września 2012 r. 
w sprawie uchwalenia Lokalnego Programu udzielania stypendiów dla najlepszych uczniów i 
studentów Gminy Ryjewo w celu wspierania edukacji uzdolnionej młodzieży, zamieszkałej 
na terenie Gminy Ryjewo. Uchwała stanowi załącznik Nr 15 do protokołu.  
 
Ad.14. Podjęcie uchwały w sprawie „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Ryjewo na 2013 rok”. 
 
Projekt uchwały odczytała Pani Małgorzata Kubic – Sekretarz Gminy.  
 
Przewodniczący Rady: Program ten będzie realizowany ze środków Gminy prawda? 
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Pani Małgorzata Kubic: Owszem. Na realizację tego zabezpieczone są środki w kwocie 
24.500 zł z czego cześć środków przekazywana jest schronisku  z którym Mamy podpisaną 
umowę a część na zapewnienie opieki nad bezdomnymi zwierzętami.  
 
Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 14 , przeciw – 
0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXIII/153/12 z dnia 28 grudnia 
2012 roku w sprawie „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Ryjewo na 2013 rok”. Uchwała stanowi załącznik Nr 
16 do protokołu.  
 
Ad. 15. Podjęcie uchwały w sprawie  przyjęcia na rok 2013 Programu Rozwiązywania 
Uzależnień dla Gminy Ryjewo.  
 
Projekt uchwały odczytała Pani Małgorzata Kubic – Sekretarz Gminy.  
 
Pani Małgorzata Kubic: Jeśli chodzi na dochody z których realizujemy ten program to 
pochodzą z opłat z zezwoleń na sprzedaż alkoholu. Na rok 2013 planujemy dochody w 
kwocie 36 tys. zł.  W ramach programu realizowane są takie zadania jak programy 
profilaktyczne w szkołach, opłata za obozy letnie, kierowanie osób uzależnionych na badania, 
opłata za pobyt w izbie wytrzeźwień  oraz wynagrodzenia członków komisji. 
 
Radna Barbara Wolak: Zgłaszałam na posiedzeniu komisji pewne uwagi dotyczące 
rozdysponowania środków. Czy zmiany te zostały wprowadzone do projektu?  
 
Pani Małgorzata Kubic: Rozmawiałyśmy z Panią Skarbnik i z Przewodniczącą Komisji  i od 
wielu lat   jest tak, że środki w ten sposób są zaplanowane a w trakcie roku w miarę potrzeb są 
przenoszone. Zazwyczaj środki przenosi się ze szkoleń na rzecz obozów dla dzieci czy 
programów profilaktycznych.  
 
Radna Barbara Wolak: No ale jeżeli jest plan to się plan realizuje taki jaki jest. Porównałam 
ten program z zeszłorocznym i zauważyłam, że z wielu rzeczy takich jak wspieranie 
profilaktyki się rezygnuje a dokłada się środki na szkolenia  i wynagrodzenia dla członków. 
Wprowadzono w tej uchwale taki punkcik „z racji prowadzenia rozliczenia faktur i 
zangażowania środków finansowych120 zł miesięcznie”. Czyli komuś będziemy ten 1440 zł 
rocznie dopłacali. Ja nie wiem czy to  ma sens jeśli będziemy te pieniądze przeznaczali  
właśnie na takie sprawy, powinniśmy przeznaczać na profilaktykę i uważam, że pieniądze na 
wspieranie profilaktyki powinny być większe  a na pracę w komisji mniejsze.  
 
Pani Małgorzata Kubic: Z uwagi na to, że działa Pełnomocnik Wójta, który jest 
pracownikiem urzędu i również członkiem GKRPA wyznaczono taki limit wynagrodzenia. 
Komisja działa w części społecznie natomiast reprezentant Urzędu jest Pełnomocnikiem 
Wójta. 
 
Przewodniczący Rady: Jeżeli jest to wykonywane przez pracownika to powinien to robić w 
ramach swojego zakresu obowiązków.  
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Pani Małgorzata Kubic: Oczywiście pracownik będzie wykonywał te obowiązki w ramach 
stanowiska. Do tej pory  obowiązki Pełnomocnika i Przewodniczącego wykonywała jedna 
osoba. Od tego roku są to dwie różne osoby z uwagi na przepisy. Dokonamy korekty tej 
uchwały i Pani, która jest Pełnomocnikiem Wójta będzie wykonywała tą pracę w ramach 
swoich obowiązków służbowych.   
 
Wobec braku dodatkowych uwag przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 14 , przeciw – 
0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXIII/154/12 z dnia 28 grudnia 
2012 roku w sprawie przyjęcia na rok 2013 Programu Rozwiązywania Uzależnień dla Gminy 
Ryjewo. Uchwała stanowi załącznik Nr 17 do protokołu.  

 
Ad.16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XIII/84/11 Rady Gminy Ryjewo 
z dnia 27 grudnia 2011 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2012.  
 
Projekt uchwały odczytała Pani Małgorzata Zdunek – Skarbnik Gminy.  
 
Pani Małgorzata Zdunek: Wprowadzamy do budżetu środki, które otrzymaliśmy na 
uzupełnienie subwencji ogólnej dla jednostek samorządu terytorialnego w wysokości 
13.629,00 zł oraz zwrot dotacji z Zakładu Budżetowego „Pomezania”  na kwotę 12.290,00 zł 
zwiększając w ten sposób dochody.  W załączniku Nr 2 jeśli  chodzi o zmianę wydatków 
zwiększamy wydatki w dziale 757 „obsługa długu publicznego” i całą kwotę  z dochodów 
przekazujemy na spłatę odsetek  od zaciągniętych kredytów. Spowodowane jest to tym, że na 
dzień dzisiejszy nie wiemy jaka będzie ostateczna kwota odsetek, mamy przewidywaną kwotę 
jaka jest niezbędna, ale zachowawczo chcemy mieć na ten cel rezerwę. W załączniku nr 3 jest 
wprowadzona zmiana związana z błędem pisarskim jaki wprowadzono do  uchwały w 
miesiącu listopadzie. Dotyczy  ona stanu obowiązującego w dziale 750-023 „zakup i wymiana 
centrali telefonicznej” wpisano 32.100 zł a winno być wpisane 22.100 zł oraz w dziale 995 
„budowa parkingu” po zmianach powinno być 48.731 zł a w poprzedniej uchwale 
pozostawiono bez zmiany kwotę 87.677 zł.  
 
Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 14 , przeciw – 
0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXIII/155/12 z dnia 28 grudnia 
2012 roku w sprawie zmiany Uchwały Nr XIII/84/11 Rady Gminy Ryjewo z dnia 27 grudnia 
2011 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2012. Uchwała stanowi załącznik Nr 
18 do protokołu.  
 
Przewodniczący Rady: Zarządzam pięć minut przerwy. 
 
- po przerwie- 
 
Pan Józef Gutowski: Szanowni Państwo przed chwilą został przyjęty budżet na 2013 rok. 
Jest on budżetem tak samo trudnym jak ten który  został przyjmowany przez nas 14 lat temu. 
Tak naprawdę nie  ma budżetów trudnych. Są różne potrzeby, różne wymagania i 
okoliczności. Doczekaliśmy się teraz czasów w których budżet jest bardziej budżetem 
socjalnym i musimy się z tym na chwilę obecną pogodzić. Myślę, że tak jak do tej pory 
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wszyscy razem,  zarówno Rada Gminy jak i My pracownicy Urzędu  zajmujący się tym 
budżetem będziemy w stanie go w całości wykonać. Dziękuję  za przyjęcie budżetu i życzę 
wszystkiego najlepszego w przede wszystkimi zdrowia na 2013 rok.  

 
Przewodniczący Rady: Ja w imieniu własnym jak i Radnych chciałbym złożyć Państwu 
również najlepsze życzenia noworoczne, nadziei  na lepsze jutro. Dziękuję za współpracę w 
roku obecnym, mam nadzieję, że w roku przyszłym będzie ona również dobra mimo tego jaki 
ten budżet jest.  
 
Ad.17. Informacja Wójta Gminy o działalności w okresie między sesjami. 
 
• 3.12.2012 w naszym urzędzie odbyło się spotkanie z grupą młodzieży szkolnej, która 

przyjechała do naszej szkoły w Ryjewie w ramach programu „Comenius”. Również 
3.12.2012 w Gardei odbyło się spotkanie członków Izb Rolniczych powiatu 
kwidzyńskiego; na to spotkanie przybył również wiceminister rolnictwa Kazimierz Plocke, 
senator RP Leszek Czarnobaj. Naszych rolników reprezentowali Panowie Bogdan Jarema i 
Ryszard Patzwald, 

• 4.12.2012 odbyło się podsumowanie konkursu pt. Potrawy z kukurydzy. W konkursie brały 
udział Koła Gospodyń z naszego terenu jak i osoby indywidualne, 

• 5.12.2012 odbyło się wspólne posiedzenie wszystkich komisji stałych Rady Gminy, które 
zostały zapoznane z budżetem gminy na 2013 rok, 

• 6.12.2012 w Urzędzie Marszałkowskim zostały podpisane kolejne aneksy dotyczące 
płatności za wykonane boisko leśne, 

• od dnia 10.12 do 17.12. 2012 odbyły się spotkania z mieszkańcami Gminy w sołectwach w 
sprawie wprowadzenia „ustawy śmieciowej”. Frekwencja na spotkaniach była bardzo 
duża, przedstawiono mieszkańcom cel spotkania, sposoby naliczania opłaty oraz co za to 
wszystko ma być wywożone, 

• 11.12.2012 w Starym Polu odbyło się spotkanie Związku Gmin Pomorskich, do którego 
należy również nasza gmina. Został omówiony program „Lider”, jego korzyści płynące dla 
mieszkańców sołectw (tzw. małe projekty), 

• 15.12.2012 w Sadlinkach odbyło się spotkanie wigilijne Kół Gospodyń z terenu powiatu. 
Naszą gminę reprezentowały Koła Gospodyń Wiejskich: Trzciano, Mątowskie Pastwiska, 
Benowo. Również tego dnia Szkoła Podstawowa w Straszewie zorganizowała spotkanie 
dla ludzi starszych i samotnych. Wigilia ta została zorganizowana już 22 raz, 

• 18.12.2012 odbyło się wspólne posiedzenie komisji stałych Rady Gminy na którym 
omówiono uchwały przedstawione na dzisiejszej sesji Rady Gminy, 

• 18.12.2012  w bibliotece odbył się koncert kolęd śpiewanych przez zespół rockowy z 
Kwidzyna, 

• 20.12.2012 odbyło się spotkanie z dyrektorami jednostek organizacyjnych, którym 
przedstawiono możliwości skorzystania z dofinansowania ze środków pozabudżetowych, 

• 21.12.2012 odbyło się spotkanie Zarządu Powiatu z Wójtami i Burmistrzami. Spotkanie 
dotyczyło wzrastającej liczby bezrobotnych na terenie powiatu. Bezrobocie na terenie 
gminy Ryjewo wynosi 29%, 

• w miesiącu grudniu odbył się przetarg na odbiór odpadów z koszy ulicznych, miejsc 
publicznych oraz odpadów komunalnych z jednostek podległych. Wpłynęły trzy oferty i 
wybrano firmę PUS z Kwidzyna. 
 

Informacja stanowi załącznik Nr 19 do protokołu.  
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Ad.18/19. Interpelacje i zapytania radnych / Odpowiedzi na interpelacje i zapytania 
radnych. 
 

Radny Jerzy Paradowski: Chciałbym zapytać kto z ramienia Urzędu koordynuje 
odśnieżanie dróg i chodników, bo tak naprawdę to mieszkańcy nie wiedzą do kogo dzwonić. 
Dzwonią do Sołtysa, do Mnie  i do Wójta i każdy daje inne informacje.  

Pan Józef Gutowski: Proszę Państwa nam dzisiaj w Ryjewie trudno jest powiedzieć jak 
wygląda sytuacja z opadami śniegu np. na górnym terenie. Jeśli trzeba odśnieżać  to należy 
zadzwonić do Sołtysów oni wiedza kto zajmuj się odśnieżaniem na ich terenie. Wykonawcy 
też wiedzą, że jeśli są opady śniegu ciągłe to tak maja odśnieżać  żeby była przyjezdność na 
tych drogach. Na górnym terenie odśnieża Kółko Rolnicze Straszewo i Pan Ufnal, Pułkowice 
odśnieżane są przez firmę Pana Miklewicza natomiast dolny teren odśnieżany jest przez SKR 
Mątowskie Pastwiska i firmę Pana Miklewicza.  

Radny Zbigniew Reducha: Mamy pytanie co ze sprzętem do odśnieżania, który miał Zakład 
Budżetowy „Pomezania”. Czy będzie on wykorzystywany? 

Pan Józef Gutowski: Owszem pracownik, który przeszedł z Zakładu będzie tym sprzętem 
odśnieżał przede wszystkim chodniki.   

 Ad.20. Wolne wnioski i informacje. 

Nie zgłoszono.  
 
Ad. 21. Zakończenie obrad. 
 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął obrady  XXIII sesji Rady 
Gminy Ryjewo. 
 
Na tym protokół zakończono. 
 
 
 
                                                                                                         Przewodniczący 
                                                                                                         Rady       Gminy 
 
                                                                                                         Kazimierz Zima 
 

 
 


